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• Csongrád megye 521 ággyal csökkent 

A felét sém kínálják 

Lesz-e még mit áthúzni? (Fotó: Gyenes Kálmán) 

jegyzet 

Ágyalku , 
Falamennyi megyében folyik az alkudozás a kórhá-

zf klinikai ágyak számának csökkentéséről. Alku 
ez, a szó szoros értelmében, hiszen a tisztifőorvosok és 
a kórházak igazgatói egyezkednek arról, ki, hány 
ágyat szüntessen meg a saját intézményében ahhoz, 
hogy a megyére törvényileg kirótt, csökkentendő ágy-
szám meglegyen. 

Az intézmények vezetői nyilván a minimumra pró-
bálják lealkudni a számukra javasolt leadandó ágyak 
számát. Am, ha az egyik azt mondja, én csak a felét 
adom a tőlem elvenni szándékozottnak, akkor a másik 
kórház penzumát kell emelni, hogy a „célszám" telje-
síthető legyen. 

Az első menetben még senki sem akarja elfogadni 
az intézményére kivetett, elvonni szándékozott ágyszá-
mot, így konszenzusról, sikeres alkuról szó sem eshet 
a tárgyalások jelenlegi periódusában. A következő lé-
pésben az egyeztető fórumok folytatják majd az alku-
dozást. A megyei egyeztető fórumok szavazati joggal 
felruházott tagjainak sorában ott lesznek a városok 
polgármesterei is, akik nyilvánvalóan körmükszakad-
táig harcolnak majd az önkormányzatuk által fenntar-
tott kórházak ágyaihoz, s a legminimálisabb csökken-
tésbe egyeznek bele. Érthető ez a ragaszkodás, hiszen 
a városok első emberei választott tisztségviselők, akik 
közül bizonyára nem egy meg akarja őrizni városa la-
kóinak bizalmát, ami bizony meginog, ha egykönnyen 
„dob oda" néhány tucat kórházi ágyat, 
vzronszenzus tehát nemigen - vagy csak óriási har-

AV cok árán - várható a megyei egyeztető fórumok 
tárgyalásain. Jó lenne pedig eredményre jutni a ke-
ménynek ígérkező utolsó menetben, hiszen, ha nem 
születik konszenzus, akkor is elvonják a 521-et Csong-
rád megyéből. Csak akkor már nem lesz alkuhelyzet, 
az egészségbiztosító jön, lát és leépít. 
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• A megyék is megszívlelhetik 

Ajánlás 
a földhivataloknak 

Minihiányt! 
• Budapest (MTI) 

A Magyar Szocialista Párt 
országgyűlési képviselőcso-
portja egyetért azzal, hogy a 
kormány a parlament elé ter-
jesztett irányelveknek meg-
felelően dolgozza ki a jövő 
évi költségvetést. 

A frakció a stabilizáció 
érdekében elengedhetetlen-
nek tartja, hogy a GDP-hez 
képest a költségvetés elsőd-
leges egyenlege a tavalyi 
tervezett mértéken marad-
jon, vagyis 3,7 százalék le-
gyen. 

• Uniós üzenetek 

J ö n a s z i g o r 

Kórógy 
újjáépítéséért 

• Kisdobsza (MTI) 
Epf tőbr igádo t szervez 

Horváth István, a baranyai 
Kisdobsza polgármestere a 
részben lerombolt szlavóniai 
magyar falu, Kórógy újjá-
építéséért. A Szigetvárhoz 
közeli kisközségben hatvan 
kórógyi menekült talált ott-
honra a háború kitörése után. 
A szomszédos Nagydobsza 
lakóival együtt évtizedekre 
visszanyúló családi, baráti 
kapcsolat fűzi egymáshoz az 
itteni és a szlavóniai magya-
rokat, természetes volt tehát, 
hogy a kórógyiak a Szigetvi-
déket választották átmeneti 
otthonuknak. 

Csirkepálya 

• Debrecen (MTI) 
Várhatóan mintegy ötszáz 

új munkahelyet teremt az a 
beruházási program, amely 
az egykori debreceni barom-
fifeldolgozó kombinát terü-
letén nemrégiben kezdődött. 
A Hajdú-Bét Rt. - amely az 
elmúlt évben vásárolta meg a 
gyárat - a több mint másfél-
milliárd forintos fejlesztéssel 
új te rmékek gyártását is 
meghonosítja a nagymúltú 
élelmiszeripari komplexum-
ban. Szűcs Sándor vezér-
igazgató elmondta: az egy-
kori „csirkepálya" épületébe 
- ahol már folynak a munká-
latok - korszerű amerikai be-
rendezéseket te lepí tenek, 
amelyek segítségével elősü-
tött, konyhakész baromfi-
ínyencségeket gyár tanak 
majd, és a program részeként 
sonkaüzemet is építenek. 

Összekötő út 

• Tatabánya (MTI) 
Egy Magyarországon új-

nak számító átjavító techno-
lógiával kezdték meg Tata-
bánya egyik legforgalma-
sabb főútjának, az Összekö-
tő útnak a fe lú j í t á sá t . A 
Swietelsky Út-Vasút Kft . 
egy dán cég által kidolgozott 
úgynevezett Remix Plusz el-
járást alkalmaz. A munkála- • 
tok során egy csaknem száz 
méter hosszúságú, önjáró 
gépsor - amelyet a dán cég 
magyarországi referencia-
ként ingyenesen adott a ma-
gyar kft.-nek a korszerűsí-
téshez - felmelegítés után 
felmarja, majd összedarabol-
ja az elkopott aszfaltburkola-
tot. A zúzalékot friss bitu-
mennel és más adalékanyag-
gal összekeverik, majd el-
henger l ik . Ezt követően 
szinte azonnal megindulhat a 
forgalom a felújított utakon. 

Monteverdi-
kórusok 

• Esztergom (MTI) 
Hat ország Monteverdi-

kórusai találkoznak egymás-
sal július 3l-e és augusztus 
7-e között Esztergomban és 
Budapesten. A fesztivál ap-
ropója, hogy Claudio Mon-
té verdi, az opera olaszorszá-
gi, egyszersmind európai 
megalapozója kereken 400 
évvel ezelőtt járt Magyaror-
szágon, Vincenzo Gonzaga 
mantuai herceg kíséretében. 
A ny i tóhangversenyre -
amelynek középpontjában 
Monteverdi világi és egyházi 
alkotásai állnak - augusztus 
1-én 20 órai kezdettel kerül 
sor az esztergomi szabadtéri 
színpadon, valamennyi kó-
rus részvételével. 

A hónap elején fogad-
ta el a Par lament az 
egészségügy i e l látás i 
kötelezettségről és a te-
rületi ellátási normatí-
vákról szóló törvényt, 
amelynek egyik sarka-
latos pontja a kórházi, 
klinikai ágyak számá-
nak csökkentése. Az or-
s z á g o s a n 10 ezres 
nagyságrendű ágyszám-
csökkentések levezény-
lése valamennyi megyé-
ben a tisztiföorvosok fel-
adata, akik már elkezd-
ték egyeztető tárgyalá-
saikat. 

Csongrád megyében a je-
lenlegi 4077 ágyból 521-et 
kell megszüntetni - tájéko-
zatta lapunkat dr. Zimányi 
Mária, megyei tisztifőorvos. 
Arról, hogy melyik egész-" 
ségügyi intézményben, hány 
ágyat kell elvonni, a megyei 
egyeztető fórum dönt, ami 
várhatóan augusztus végén, 
szeptember elején ülésezik. 
A döntést kimondó fórum 
üléséig a megyei tiszifőor-
vosnő eddig két alkalommal 
hívta össze a megyei egész-
ségügyi intézmények szak-
mai vezetőit. 

A tárgyalások arról foly-
tak, miként lehetne úgy 
csökkenteni az egyes intéz-
ményekben az ágyak szá-
mát, hogy a megye kórházai 
működőképesek maradja-
nak és biztosítani tudják a 

• Budapest (MTI) 
Csökken a hazai sör-

fogyasztás : a Magyar 
Sörgyártók Szövetségé-
nek (MSSZ) hét tagválla-
lata az elmúlt négy év-
ben 20 százalékkal ke-
vesebbet értékesített a 
közkedvelt italból mint 
korábban, s erre az esz-
tendőre további ötszá-
z a l é k o s c s ö k k e n é s t 
prognosztizálnak. 

Mindez a fizetőképes ke-
reslet visszaeséséből és az 
árak emelkedéséből követ-
kezik, ez utóbbi viszont az 
adók folyamatos növekedé-
sére vezethető vissza - mon-
dot ta s a j t ó t á j ékoz t a tó j án 
Alan Richards, a MSSZ el-
nöke. Hozzátette: a költség-
vetés bevétele ebből az ága-
zatból nem növeksz ik az 
adók folyamatos emelésével 
arányosan. A gyártók ugyan-
is kénytelenek a fogyasztói 
árakat növelni, emiatt eladá-
saik visszaesnek, s a későb-
biekben esetleg kapacitásai-
kat is csökkenteniük kell. (A 
szövetség tagvál la la ta i 
egyébként az elmúlt évben 

A határainkon kívül 
élő magyarok óhazával 
# a l ó k a p c s o l a t á n a k 
ápolását, erősítését szol-
gálja az a kezdeménye-
zés, amelynek eredmé-
nyeként augusztus 8-11. 
között testvértelepülési 
találkozó színhelye lesz 
Csongrád megye. 

A millecentenárium évé-
nek tiszteletére - a szegedi 
Bartók Béla Művelődés i 
Központ, a Kész-tető Ifjúsá-
gi, Kulturális Egyesület, a 
Magyar Kisebbségi Informá-
ciós Egyesület, a Dél-ma-
gyarországi Közösségfe j -

területi ellátást. A tisztifőor-
vosnő az intézmények veze-
tőitől kérte annak az ágy-
számnak a meghatározását, 
amennyit az illető kórház 
képes nélkülözni. A Csong-
rád megye fekvőbeteg-intéz-
ményeinek vezetői által fel-
kínált csökkentendő ágy-
szám összességében az előírt 
521-nél lényegesen keve-
sebb. 

A továbbiakban a tisztifő-
orvosnő külön-külön tárgyal 
a megye kórházainak igaz-
gatóival, amikoris tulajdon-
képpen egy a lku fo lyma t 
kezdődik. A megyei tisztifő-
orvos - igazodván a meg-

28 milliárd forint adót fizet-
tek.) Az elnök szólt arról, 
hogy a hét legnagyobb hazai 
sörgyár - az Amstel Sörgyár 
Rt., a Borsodi Sörgyár Rt., 
az Első Magyar Szövetkezeti 
Sörgyár Rt., a Kanizsa Sör-
gyár Rt., a Kőbányai Sör-
gyár Rt., a Pécsi Sörfőzde 
Rt. és a Soproni Sörgyár Rt. 
- külföldi tulajdonosai eddig 
több mint 15 milliárd forint-
nak megfelelő devizát fordí-
tottak az üzemek fejlesztésé-
re. A nyereségadó-kedvez-
ményeket azonban nem tud-
ták igénybe venni, mert a 
haszon minimális volt az el-
múlt években, és egyre csök-
ken. A szövetség a készülő 
reklámtörvénnyel kapcsolat-
ban nem tartja méltányosnak 
azokat az elképzeléseket , 
hogy a sör reklámozásának 
t i la lma azonos legyen az 
egyéb szeszes i talokéval . 
Szorgalmazza, hogy az új 
rendelkezés az alacsony al-
koholtartalmú sör reklámo-
zását néhány megszorítástól 
eltekintve tegye lehetővé. A 
hét sörgyár összesen mint-
egy 15 millió dollárt költ 
reklámra évenként. 

adott 521 leépítendő ágy-
számhoz - javaslatot tesz 
arra, hogy az adott kórház-
nak mennyive l ke l l (ene) 
csökkenteni ágyainak szá-
mát. Dr. Z imány i Mária 
nem tartja publikusnak az 
egyes kórházaknak tett ágy-
csökkentési javaslatát, mert 
mint mondotta, ezek a szá-
mok az egyes intézmények 
esetében még biztosan vál-
toznak az intézményveze-
tőkkel folytatott , illetve a 
megyei egyez te tő fó rum 
tárgyalásai során. Kérdé-
sünkre egyetlen adatot emlí-
tett, a Szent-Györgyi Albert 
Orvostudmányi Egyetemét, 

• Budapest (MTI) 
Az a lakossági beadvány-

ban leírt gyakorlat - misze-
rint ügyvédi segédlettel és a 
földhivatal közreműködésé-
vel hiszékeny, főleg idős 
embereket csalárd módon 
adásvételi szerződések alá-
írására bírnak rá - a Főváro-
si Földhivatalnál folytatott 
ombudsmani vizsgálat során 
nem igazolódott be. 

A feltárt eljárási, ügyke-
zelési és ellenőrzési hiányos-
ságok miatt tapasztalt alkot-
mányos visszásságok meg-
szüntetésére azonban Gön-
czöl Katalin, az állampolgári 
jogok országgyűlési biztosa 
ajánlásokat tett a Fővárosi 
Kerületek Földhivatala és a 
Fővárosi Földhivatal vezető-
jének. Egyben felkérte La-
kos László földművelésügyi 
minisztert, hogy az ajánlás-
ban foglaltakat a hivatalok 
országos gyakor la tában 
hasznosítsák. Ezt is tartal-
mazza az ombudsmani hiva-
tal sajtóhoz eljuttatott köz-
leménye. 

A bejelentő állítása sze-

ahol a leépítendő ágyak szá-
ma 100 felett lesz. 

Az intézményvezetőkkel, 
illetve polgármesterrekkel 
folyta tandó tárgyalásokat 
követően, szeptember elején 
ül "össze a Csongrád megyei 
egyeztető fórum, amelynek 
30 nap áll rendelkezésére, 
hogy konszenzusra jusson az 
521 ágy elosztásában. Ha e 
fórumon nem születne meg-
egyezés, akkor az Országos 
Egészségbiztosítási Pénztár 
ajánlatata alapján építik le az 
ágyakat az egyes fekvőbe-
teg-intézményekben. 

K. K. 

rint a fent említett módon 
aláírt szerződéseket benyújt-
ják a földhivatalhoz, ahol so-
ron kívül bejegyzik az ingat-
lan-ny i lván ta r tásba . így 
megfosztják a tulajdonost in-
gatlanától, lehetővé téve az 
ingatlant ellenérték nélkül 
szerző fél számára annak ér-
tékesítését. 

A közlemény szerint a 
vizsgálat ezt a gyakorlatot 
nem igazol ta . E lőfordu l t 
azonban, hogy a tulajdont át-
ruházó büntető-feljelentést 
tett, mivel vitatta aláírását a 
szerződésen. Indokolatlanul 
gyors ügyintézés elvétve, az 
ingatlan jogosu la t l an to-
vábbértékesítése csak egy-
szer fordult elő. 

A tulajdonos idős kora az 
esetek többségében nem jel-
lemző. Az említett hiányos-
ságok sértik az alkotmány-
ban deklarált jogbiztonság 
követelményét, és az ingat-
lan-nyilvántartás közhiteles-
ségének érvényre juttatását. 
Az ajánlások ezen visszássá-
gok megszünte tésére irá-
nyulnak. 

vábbá árubemutatón vesznek 
részt . Déle lő t t 10 órakor 
Gyulay Endre megyés püs-
pök tart ökumenikus isten-
tiszteletet a falu templomá-
ban. Délután Szegeden Vá-
nyai Éva alpolgármester fo-
gadja a vendégeket, ezt vá-
rosnézés, este pedig a sza-
badtéri előadás megtekintése 
követi. 

A civil kezdeményezéssel 
egyébként egy 1939-ben már 
létező testvérvárosi kapcso-
lat fe le levení tésére is re-
mény mutatkozik Szeged és 
Rahó között. 

N. R. J. 

Készüljünk fel arra, 
hogy a köze l jövőben 
egyre gyakrabban ta-
l á lkozunk kü lönböző 
f o r m á b a n a z Európai 
Unióval. Magyarország 
a tíz társult állam egyi-
keként a nyugati politi-
kai és gazdasági körök 
érdeklődésének közép-
ponjába került. S mint 
ilyen, több számonké-
résre is számíthat. Az EU 
kiadványában, az Euró-
pai Dialógus című perio-
d ikában is szó esik a 
fajsúlyos kérdésekről , 
kábítószerről, jogharmo-
nizációról, pénzmosás-
ról. 

Hiába zsákmányolnak pé-
ládul Nagylakon nagy 
mennyiségű kábítószert, az 
EU mégis elégedetlen a tár-
sult országok fellépésével a 
drogkereskedőkkel és fo-
gyasztókkal szemben. Aggo-
dalmuk. érthetőbbé válik, ha 
tudjuk: az itt becsempészett 
narkó nagy része Nyugaton 
talál vevőket. Az Unión be-
lül úgy vélik, hogy az EU 
keleti irányú bőví tésével 
együtt az egyeztetésnek és 
együttműködésnek nagyobb 
szerepet kell biztosítani. Az 
egyik kiemelt politikai fel-
adatnak látják az EU-tagság-
ra pályázók segítését az Uni-
ós erőfeszítésekkel párhuza-
mosan. Noha Nyugat-Euró-
pában is eltérően viszonyul-
nak az egyes kormányok a 

kábítószer-kereskedelemhez, 
felhívják a társult országok 
figyelmét: gondolják újra a 
kábítószerezés elleni politi-
kájukat, szigorítva a vonat-
kozó jogszabályok rendsze-
rét. 

Az Európai Unió keretein 
belül kulcskérdés a joghar-
monizáció, melynek megva-
lósítása a nem is olyan távoli 
jövő feladata. Ezen belül rit-
kábban tárgyal t , kevésbé 
előtérben lévő, de nagyon 
fontos terület a bel- és igaz-
ságügyi együttműködés. Az 
uniós alaptörvény, az acquis 
egyelőre nem tudni, mekko-
ra teret szentel ezen rész sza-
bályozásának, azt azonban 
elvárják minden tagállamtól, 
hogy az írásban foglaltakat 
kötelezőnek tekintsék ma-
gukra nézve. 

Az Európai Dialógus te-
hát korunk kelet-nyugat pár-
beszédének egyik hídpillére. 
Érdemes odafigyelnünk arra, 
miről van szó a kiadvány-
ban, hiszen ez egyben üze-
netnek is tekinthető: erre 
számíthatunk. Következő, 
szeptemberi számukban pél-
dául az állami támogatások-
ról írnak majd. Ebben kije-
lentik: „Az ÉU-val társulási 
szerződést aláírt országok 
számára komoly kihívást je-
lent majd , hogy nemzeti 
gyakor la tuka t e téren is 
összhangba hozzák az uniós 
keretek között már kialakult 
szigorú szabályokkal." 

A. L. 

Településtalálkozó 
lesztők Egyesülete, valamint 
a Szegedi Erdélyi Kör által -
szervezett programra több 
mint húsz település kapott 
meghívást. 

Tegnap, a Bartók művelő-
dési központban tartott sajtó-
tájékoztatón elhangzott: a 
hatévi előkészítő munka cél-
ja az volt, hogy a határain-
kon túli kistelepülések lakói 
is közelebbi kapcsolatba ke-
rüljenek Magyarországgal. 
Ennek érdekében diákok 
cserelátogatását, az egyhá-
zak, családok, közösségek 

tagjai részére baráti találko-
zók lehetőségeinek bővíté-
sét, intézmények szakmai 
kapcsola ta inak erősí tését 
szolgálja - remények szerint 
- majd ez az eseménysoro-
zat. A vendégek augusztus 
9-én délelőtt Ópusztaszerre 
látogatnak, ahol az emlék-
park nevezetességeit tekintik 
meg, délután pedig saját te-
lepüléseik nevezetességeiről 
tájékoztatják majd egymást. 
Másnap zákányszéki farmer-
gazdaságokba látogat a kö-
zel négyszáz meghívott, to-

Csökken 
a sörfogyasztás 


